



Ref.:

المرجع:

Date: 30/03/2020

التاريخ:

<b>Circular No. (9) Year 2020 Important Instructions for Pharmacies and Owners of Food Outlets</b>	<b>تعميم رقم (9) لسنة 2020 تعليمات هامة للصيديات و لأصحاب المنافذ بيع المواد الغذائية</b>
<b>Fujairah Municipality directs Pharmacies and Owners of Food Outlets (such as supermarkets, groceries, etc.) in the Emirate of Fujairah must comply with the following requirements:</b>	يتوجب على الصيديات و منافذ بيع المواد الغذائية (مثل السوبر ماركت والبقالات وغيرها ) في إمارة الفجيرة ضرورة الالتزام بمتطلبات بلدية الفجيرة التالية :
<ol style="list-style-type: none"><li>1. Increase the frequency of cleaning and disinfection of the following:<ul style="list-style-type: none"><li>• Cash counters and POS machines</li><li>• Doors and stairs handrails</li><li>• Washrooms</li><li>• Handles of tools, equipment's and closets</li><li>• Shelves and surfaces</li><li>• Shopping trolleys</li></ul></li><li>2. Ensure frequent hand washing with water and soap or sanitizers among staff</li><li>3. Provision of hand sanitizers at different areas and on cashiers</li><li>4. The percentage of shoppers should not exceed 30% of the total capacity of the establishments.</li><li>5. Separation distance not less than two meters between customers should be maintained</li><li>6. Cleaning and disinfection operations including list of used disinfectants must be documented and made available for inspection by Fujairah Municipality.</li><li>7. Fragrances testing for customers is strictly prohibited (e.g. using blotters)</li><li>8. Employees should not be allowed to work when they show symptoms of flu</li><li>9. Wearing face mask &amp; gloves for any kind of service provision is mandatory</li><li>10. Allowed to work for 24 hours.</li></ol>	<ol style="list-style-type: none"><li>1. زيادة دورية التنظيف والتعقيم داخل المؤسسة والتركيز على التالي:<ul style="list-style-type: none"><li>• طاولات وماكينات دفع النقود</li><li>• مقابض الأبواب والسلالم</li><li>• دورات المياه</li><li>• مقابض الكبائن والمعدات والأجهزة</li><li>• الأرفف والأسطح</li><li>• عربات التسوق</li></ul></li><li>2. غسل اليدين بالماء والصابون أو المعقمات من قبل العاملين وبشكل مستمر</li><li>3. توفير معقم اليدين في أماكن متفرقة وفي أماكن صناديق الدفع</li><li>4. مراعاة ألا تتجاوز نسبة المتسوقين عن 30 % من السعة الاستيعابية الاجمالية للمؤسسة.</li><li>5. مراعاة التباعد بين العملاء بحيث يجب أن لا تقل المسافة عن مترين</li><li>6. توثيق عمليات التنظيف و التعقيم في سجلات التنظيف الدوري مع ذكر المواد المستخدمة في التعقيم.</li><li>7. يحظر تقديم العطور للمتعاملين بغرض التجربة مثل (استخدام قصاصات التجربة)</li><li>8. يجب عدم السماح للموظفين بالعمل عندما تظهر عليهم أعراض الانفلونزا</li><li>9. الالتزام بارتداء الكمامات والقفازات أثناء تقديم كافة الخدمات للزبائن.</li><li>10. يسمح بالعمل لمدة 24 ساعة</li></ol>
<b>Regular inspections will be conducted to ensure the compliance, where non-complaint establishments will be violated according to the enforced rules</b>	ستتم المتابعة من خلال التفطيش الدوري للتأكد من الالتزام بما ورد أعلاه، وسيتم مخالفة المؤسسات الغير ملتزمة وفقاً للضوابط المعمول بها
<p>For more information, please visit Fujairah Municipality website /Public Health Section</p> <p><a href="http://www.fujmun.gov.ae">www.fujmun.gov.ae</a></p> <p>Public Services and Environment Department</p>	<p>للمزيد من المعلومات يرجى زيارة الموقع الإلكتروني للبلدية الفجيرة / قسم الصحة العامة</p> <p><a href="http://www.fujmun.gov.ae">www.fujmun.gov.ae</a></p> <p>إدارة الخدمات العامة والبيئة</p>